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Influence of nutrients spray application on the yield and fruit quality of "Zaghloul" date palm cultivar
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Abstract
This experiment was conducted during the two successive seasons (2009 and 2010 years) on 30 years old "Zaghloul" date palms grown in calcareous soil. Labeled female uniform date palms were submitted to the usual farm management such as irrigation, pollination, pruning and soil fertilization with both mineral (N, P, K and S) and organic (animal manure) fertilizers  to investigate the influence of spraying some macro and micro- elements on the yield and their fruit physical and chemical quality characteristics. Fruit bunches were sprayed two times with N (250 & 500 ppm), K (500 & 1000 ppm), B (1000 & 2000 ppm) and Zn (250 & 500 ppm) at Kimri stage for the first time and at Khalal stage for the second time. The obtained results indicated that all the studied treatments significantly improved the yield of "Zaghloul" date palms, however both of boron and nitrogen treatments were superior. Fruit weight and flesh/seed ratio significantly were improved especially with zinc, that resulted in increasing flesh weight. Meanwhile, potassium, boron and zinc treatments improved both of the TSS (%) and total sugars (%) while decreased fruit juice acidity (%) and soluble tannins (%).
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الملخص العربي
تاثير معاملات الرش ببعض المغذيات المعدنية الكبرى والصغرى على صفات محصول نخيل البلح "صنف الزغلول"
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أجريت هذه الدراسة بمزرعة محطة بحوث البساتين بالنوبارية (مصر) خلال موسمي النمو 2009 و 2010 على أشجارنخيل البلح "صنف الزغلول" بعمر 30 سنة والناميه بالتربه الجيريه. وقد تلقت أشجارالنخيل المختارة للدراسة المعاملات البستانيه المعتاده مثل: الري، التلقيح، التقليم, التسميد المعدنى (نتروجين، فوسفور، بوتاسيوم وكبريت) والتسميد العضوي (روث حيواني)؛ وذلك لدراسة تأثير رش سباطات الثمار ببعض المغذيات المعدنية الكبرى (نيتروجين و بوتاسيوم) والصغرى (بورون و زنك) بتركيزات مختلفة على صفات المحصول الناتج كماً ونوعاً. وقد أجرى الرش مرتين خلال موسم النمو: الأولى في مرحلة "القمري" والثانيه في مرحلة "الخلال". أوضحت النتائج المتحصل عليها أن كل المعاملات المدروسة قد حسنت محصول النخلة وأن معاملات عنصرى النيتروجين والبورون كانت متفوقة معنوياً. كما تحسنت صفات وزن الثمرة ونسبة اللحم /البذرة، وخاصة لمعاملات عنصر الزنك التي ربما أدت إلى زيادة وزن اللحم. بينما أدت معاملات عناصر البوتاسيوم والبورون والزنك لتحسين النسبة المئوية لكلٍ من المواد الصلبة الذائبة الكلية والسكريات الكلية بجانب تخفيض كلٍ من النسبة المئوية لحموضة عصير الثمار والتانينات الذائبة. 
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